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ÚVODNÍ SLOVO 
Vážení spoluobčané, 
jistě jste si všimli, že již minulé číslo 

se  dočkalo rozšíření, co do  počtu 
stránek. Snažíme se  stále hledat nová 
témata a  informace, kterými zpravodaj 
zpestřit. Pokud by někdo z  Vás měl 
nějaký nápad, rádi ho přivítáme. 

M e z i k u l t u r n í a k c e v  o b c i 
se  premiérově zařadil 1 .  ročník 
garážového výprodeje, a troufám si říct, 
že ne naposledy, nechybě ly ani 
Čarodě jnice. Ze  sportovních akcí 
proběhl j iž tradičně velikonoční 
badmintonový turnaj a  již 22.  ročník 
Kačického lesního běhu. O plánovaných 
akcích se  dozvíte v  přehledné tabulce 
uvnitř zpravodaje. 

Před prázdninami nás však ještě čeká 
závazná anketa, ve které si rozhodneme 
o  možné budoucí výstavbě větrné 
elektrárny. 

V  rámci investičních akcí je od 
1.  května již plně v  provozu areál 
u  rybníku Chobot, kde v  průběhu 
dubna byly ještě vysazeny stromy a keře 
a doplněn mobiliář. Od začátku května 
už je také možné v rybníku chytat ryby, 
na základě zakoupené povolenky, která 
je určena místním rybářům. 

J a k t o m u b ý v á j i ž z v y k e m , 
na  prázdniny opět chystáme pod 
záštitou MAS Svatováclavsko z.s. 
příměstské tábory na  téma „Malý 
záchranář“ a  chybět nebude ani 
sportovní tábor.

Daniela Veselská, Libor Němeček
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Z OBECNÍHO ÚŘADU
ODPADOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ

Vážení spoluobčané,
rádi bychom věnovali v 
tomto čísle větší prostor 

odpadovému hospodářství jelikož  je 
to problematika velmi důležitá, ale 
na druhou stranu také značně 
komplikovaná. zároveň bychom vás 
touto cestou rádi informovali o 
zásadních informacích, které vzešly 
z odpadové analýzy, kterou jsme si 
nechali vypracovat od nezávislé 
poradenské společnosti ARCH 
consulting s.r.o., jak za naší obec, tak 
i v rámci MAS Svatováclavsko z. s. 
(ve spolupráci s městem Stochov, 
obcemi Lány a Tuchlovice). 

Na začátku roku 2021 nabyl 
účinnosti nový zákon o odpadech a 
další související zákony, které v 
mnoha ohledech přináší do České 
republiky revoluci v odpadovém 
hospodářství. Jedním z hlavních cílů 
nového zákona o odpadech je 
minimal izace vzniku odpadu 
ukládaného na skládky a vyšší míra 
třídění komunálních odpadů. Tyto 
cíle Česká republika přenesla do 
svého zákona ze závazné legislativy 
EU. 

Nový zákon o odpadech pro 
dosažení uvedených cílů zavádí 
několik nových nástrojů, a to 
p ře d e vš í m t a k z v a n o u „ m í ru 
separace“, což je zjednodušeně 
p o m ě r v y t ř í d ě n é h o a 
skládkovaného odpadu. Pro obce je 
s tanoven první mi ln ík míry 
separace 60 % v roce 2025 . 
Neplněním separačních cílů se obce 
vystavují riziku sankcí až do výše 
200 tis Kč za každý rok neplnění.

Dalším nástrojem je „sleva na 
skládkovacím poplatku“, což ve 
zkratce znamená, že obce mohou 
určité množství odpadu ukládat na 
skládku za stejnou cenu jako 
doposud, a le př i překročení 

zákonem stanovené produkce 
skládkovaného odpadu v přepočtu 
na jednoho občana, bude další 
odpad ukládat na skládku za 
vý r a z ně z výše n o u s a z b u . V 
následující tabulce jsou uvedeny 
změny sazby za ukládání odpadu na 
skládku v následujících letech.

E k o n o m i k a o d p a d o v é h o 
hospodářství

V roce 2023 celkové výdaje na 
odpadové hospodářství (obsluha 
sběrných nádob a nakládání s 
odpady) činily 2.146.544 Kč. Celkové 
výdaje v přepočtu na obyvatele 
vycházely v roce 2023 - 1.740,91 Kč.

Celkové příjmy (poplatek od 
občanů , bonusy EKO-KOM za 
zajištění sběrné sítě na tříděné druhy 
odpadů, příjmy za zpětný odběr 
elektrozařízení a výnosy z prodeje 

druhotných surovin) byly ve výši 
853.251 Kč . Celkové příjmy v 
přepočtu na obyvatele vycházely v 
roce 2023 - 692 Kč.

V roce 2023 tedy obec doplácela na 
odpadové hospodářství 1.293.294 
Kč, což představuje míru doplatku 
60,25 %. Doporučená výše doplatku 

dle společnosti ARCH consulting 
s.r.o. a Svazu měst a obcí ČR by 
neměla přesáhnout výše 25 %.

Produkce a nakládání s odpady v 
obci

V rámci skladby celkové produkce 
odpadů v roce 2023 byly největšími 
položkami směsný komunální 
odpad (251,62 tun - 50 %), stavební 
odpady (93,87 tun – 19 % ), SEPAR 
odpady – papír a lepenka, sklo, 
plasty a kovy (65,67 tun – 13 %) a 
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MOŽNOST REALIZACE ZÁMĚRU VÝSTAVBY VĚTRNÝCH 
ELEKTRÁREN V KATASTRU OBCE KAČICE

V ěřím, že mnozí z  Vás 
zaznamenali, že aktuálně 
p r o b í h a j í v e ř e j n á 

projednání týkaj íc í se  možné 
výstavby větrných elektráren. První 
projednání proběhlo 17. května 2024 
a  druhé 7.  června 2024 v  místní 
sokolovně. Tým pracovníku NOHO 
Energy, který celou tuto akci pořádá, 
na  setkáních představil svou firmu, 
jejich záměr i přínosy pro obyvatele 
obce i  obec samotnou, jak ukazuje 
grafika níže. V  případě varianty 
GARANCE by to pro občana 
znamenalo garantovanou cenu 
silové elektřiny na  dobu 25  let 
za cenu 1,20 Kč bez DPH a pro obec 
pak bezmála 130.000.000  mil. + 
dalších cca 200  mil. Kč za  dobu 
ž i v o t n o s t i t e c h n o l o g i e 

z  r o z p o č t o v é h o u r če n í d a n í 
a  odvodů DPH díky umístění sídla 
firmy v obci Kačice.

Nyní nás čeká ještě třetí a poslední 
veřejné projednání, na  jehož konci 
bude j iž možné vy jádř i t své 
s t a n o v i s k o f o r m u h l a s o v á n í 
ve veřejné anketě. 

Anketa bude mít tyto podmínky, 
aby byla platná: Účast minimálně 
35  % občanů s tarš í ch 18  l e t 
a většinový názor bude pro následné 
rozhodnutí zastupitelstva obce 
o  výstavbě elektráren směrodatný. 
Hlasovat budete moci následovně:    
- osobně ve  čtvrtek 20.  června 2024 
v rámci 3. projednání VTE,  v místní 
sokolovně od 17:30 hod., 
- dále v  sobotu 22.  června 2024 od 
13:00 do 17:00  hod v  rámci obecní 

a k c e C H O B O T t r i a t l o n e k 
a GULÁŠfest, na  fotbalovém hřišti 
(pokud by byla akce kvůli počasí 
zrušena - hlasovací box bude 
přístupný na OÚ Kačice),  
- nakonec ještě v pondělí 24. června 
2 0 2 4 o d 8 : 0 0 d o 1 8 : 0 0  h o d . 
na podatelně OÚ Kačice. 

A n k e t n í l í s t k y b u d o u 
distribuovány předem do poštovních 
schránek. Pokud by se někdo ze 
z d r a v o t n í c h dův o dů n e m o h l 
dostavit, je zde možnost odevzdat 
anketní lístek do přenosné volební 
urny v pondělí 24. června 2024 mezi 
10:00 - 11:00 hod. V tomto případě je 
potřeba se předem domluvit na tel. 
312 655 623. PŘIJĎTE HLASOVAT O 
REALIZACI PROJEKTU VÝSTAVBY 
VTE!

biologicky rozložitelné odpady (48 
tun – 9 %). 

Celkově obec Kačice dosáhla za 
rok 2023 orientační míry separace 
30,28 %, což je průměrná hodnota v 
rámci celorepublikového srovnání. 
Av š a k v p o r o v n á n í s c í l e m 
uvedených v zákoně o odpadech, 
který jsme zmiňovali na začátku 
článku, je pro nás hranice míry 
separace ve výši 60 % ještě na hony 
vzdálená.

Dále je výše uvedena SWOT 
analýza, která stručně shrnuje 
veškeré zjištění analýzy odpadového 
hospodářství v obci Kačici.

Obec si klade za cíl na základě 
výsledků analýzy postupnými kroky 
změnit a optimalizovat současný 
systém nakládání s odpady v obci 
tak, aby byly splněny všechny 
z á k o n n é p o v i n n o s t i a 
minimalizovaly se dopady nového 
zákona na rozpočet obce, a tudíž i na 

výši poplatku za svoz odpadu od 
občanů.

O všech budoucích změnách v 
systému sběru a nakládání s odpady 
v o b c i b u d o u o b č a n é v č a s 
informováni, nicméně již dnes je 
jisté, že bez spolupráce a většího 
zájmu o danou problematiku ze 
strany občanů nebude možné splnit 
požadavky, které na nás nová 
odpadová legislativa klade. 
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KAČICKÉ UDÁLOSTI

GARÁŽOVÝ VÝPRODEJ

V sobotu 13. dubna se na nás celý den krásně 
smálo sluníčko, a tak byly ideální podmínky 
pro novou akci, kterou byl Garážový výprodej. 

Akce byla avizováná s předstihem, a tak kdo měl chuť a 
sílu mohl se doma vrhnout do jarního úklidu půdy, 
garáže či sklepa a věci, na které se už jen prášilo, poslat 
dál a dát jim druhou šanci. Celkem se tak nakupujícím 
otevřelo neuvěřitelných 17 stanovišť. 

Sehnat se dalo kde co, od tzv. pokladů z půdy, 
starožitností, vybavení do domácnosti, sportovního 
vybavení, nářadí, věcí pro děti až po knížky a mnoho 
dalšího. Akce to byla vydařená a překvapivě dorazilo 
mnoho lidí z blízkého i vzdálenějšího okolí.

Některá stanoviště se rozhodla věnovat výtěžek na 
dobrou věc, a tak se mohly radovat třeba kočičky z 
útulku nebo třeba malé volejbalistky v Tuchlovicích.

Děkujeme všem, kdo věnovali svůj čas i energii a 
otevřeli svůj garážový výprodej, i těm, kdo přišli a dali 
tak věcem druhou šanci. Předpokládáme, že akce by se 
mohla zase příští rok na jaře opakovat. BUDEME SE 
TĚŠIT NA DALŠÍ POKLADY!

Daniela Veselská, 
místostarostka obce Kačice

Na konci dubna nastal opět čas na  jarní úklid 
a  jak už začíná být tradicí, nejen úklid. 
Vzhledem ke  vzrůstajícímu zájmu a  zapojení 

spoluobčanů do  akce se  daří i  zvelebovat a  zkrášlovat 
vybraná místa. Letos jsme se po předchozí dohodě sešli 
na  třech stanovištích. Kromě tradičního sběrného dvora, 
kde si rozdělila úkoly a  oblasti úklidu největší skupina 
dobrovolníků, skupina A, sešla se další skupina (B) pod 
vedením Sokolíků k úklidu a  jarním prácím okolo hřiště 
u  sokolovny. Zároveň připravili prostory na  následující 
Čarodějnice. Třetím místem byla mateřská školka, kde 
pod vedením Šárky Rácové vyrazila k  úklidu 
na  přiměřenou vzdálenost proti proudu Kačáku a  zpět 
k  rybníku Chobot skupina (C) školkových dětí a  jejich 
rodičů. Kromě slušné dávky vysbíraných drobných 

UKLIĎME KAČICI
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22. ROČNÍK KAČICKÉHO LESNÍHO BĚHU

První květnová sobota je tradičním termínem 
Kačického lesního běhu, součásti Kladensko – 
rakovnického poháru běžců. Předchází mu Běh 

Huberta Šuláka v  trampské osadě Údolí oddechu 
v  Podkozí a  následuje populární, ale nepohárový Běh 
vítězství v lánském zámeckém parku. I v takto naplněné 
termínovce se na lesní běh do Kačice sešla rekordní účast 
216 závodníků. V  dospělých startovalo a  doběhlo 134 
(91 mužů a 43 žen) a v osmi dětských kategoriích potěšila 
účast 82 mladých sportovců. Nejrychlejší z nich převzali 
na vyhlášení v  lese poháry, medaile, a  i všichni další si 
užili potlesk publika a  získali sladkou odměnu. 
Nejstarším borcem, který absolvoval šestikilometrovou 
t r a ť s e  s t a l L a d i s l a v T l u s tý , r o čn í k 1 9 4 0 , 
ze spolupořádajícího Maratón klubu Kladno. 

A  jak to vypadalo na  čele hlavního závodu na 6 km? 
Hned po startu se ujal vedení špičkový triatlonista Tomáš 
Řenč z oddílu Triatlon Slaný a s více jak půlminutovým 
náskokem v  čase 19:47 zopakoval své vítězství z  roku 
2021. Mezi ženami zvítězila nadějná, teprve čtrnáctiletá 
Šárka Suchá z AK Louny v  čase 24:28. Jejím trenérem je 

vítěz a držitel traťového rekordu z roku 2006  Jan Hřích. 
Jsme rádi, že k  nám opakovaně jezdí závodit s  celou 
tréninkovou skupinou. 

Závod se  mohl uskutečnit díky spolupráci 
s  Vojenskými lesy a  statky, které spravují území 
u hájovny Obora. Hlavně však díky podpoře obce Kačice 
a  stabilnímu týmu spolupořadatelů, kterým tímto 

opakovaně děkuji. 
Vyhlášení dospělých proběhlo na  fotbalovém 
hřišti, kde pravidelní účastníci obdivovali nově 
otevřený sportovní a  rekreační areál u  rybníka 
Chobot, a  rádi využili vynikající péče týmu Evy 
Bíbové z restaurace, sportcentra a sauny na hřišti. 
Tam se  také můžeme všichni setkat při jedné 
z  mnoha dalších sportovních akcí například 
v sobotu 22. června na Chobot triatlonku.

Metoděj Fikes, ředitel závodu KLB, 
předseda výboru pro sport a životní prostředí

odpadů ještě stihli vyplít zatravněnou část biokoridoru 
u  rybníka. Skupina A  si rozdělila jednotlivé cesty 
a silnice z obce. Ke kasárnám, na Čelechovice, polní cesty 
za  horizontem k  bývalému nákladovému nádraží 
a práškařskému letišti, podél železniční trati od zastávky 
a  v břízkách a  jedna skupinka vyčistila okolí cesty 
i mimo katastr Kačice až do  Srb. Dostalo se  i  na  pletí 
v  parku na  návsi. Vysbíraný odpad jsme přetřídili 
u sběrných nádob na  tříděný odpad v obci a zbytek šel 
podle druhu do  kontejnerů ve  sběrném dvoře. 
Po vyčištění stanovených území se většina dobrovolníků 

sešla u  ohýnku a  opekli si buřty na  novém ohništi 
sportovně relaxačního areálu u  Chobotu. Tam už 
po přípravě občerstvení od  rána Libor Němeček rovnal 
s  válcem zatravněnou plochu, aby se  dala dobře 
udržovat. Vzhledem k  tomu, že vyšlo objednané krásné 
počasí, odnesli jsme si z  pracovního dopoledne jen 
příjemné zážitky. Tak zase na podzim na shledanou!

Metoděj Fikes, 
předseda výboru pro sport a životní prostředí



6

Vážení čtenáři, v  naší 
škole i v mateřské škole 
probíhaly v  měs íc i 

dubnu a  květnu zápisy. Do 
1.  ročníku podle výsledků zápisu 
nastoupí 8 žáků, u  jednoho žáka 
je realizován odklad povinné 
školní docházky. Do  mateřské 
školy bylo přijato 10 dětí, dalších 
15 z dětí z důvodu nízkého věku 
a  trvalého bydliště mimo Kačici 
přijato nebylo. Pro předškoláky 
k  zápisu vyrobili žáci ze  školní 
družiny s  paní vychovatelkou 
Hlušičkovou  drobné dárečky. 

I  v letošním školním roce 
p r o b í h a l a s e t k á n í s  p a n í 
knihovnicí, která pořádala pro 
ž á k y č t e n á ř s k é p r o j e k t y, 
ve  kterých žáci získávali nové 
znalosti v  oblasti čtenářské 
gramotnosti. Zároveň proběhla 
b e s e d a s e  s p i s o v a t e l k o u 
Michaelou Fišarovou. Žáci si 
mohli zakoupit její vydané knihy, 
které si budou moci přečíst. 

Z á v ě r e m r o k u p r o b ěh n e 
i  pasování prvňáčků na  čtenáře 
a  vyhodnocení celoročního 
projektu „Už jsem čtenář“. 

V  termínu od 24. – 27.  6. 
pojedeme na  školu v  přírodě 
do Jizerských hor, penzion Prdek. 
Jelikož v  tuto dobu již bude 
ukončen školní rok, výuka 
probíhat nebude, zaměříme se na 
poznávání př í rody spojené 
se  zábavnými úkoly a  budeme 
pořádat výlety po  okolí. Žáci, 
kteří zůstanou ve  škole pojednou 
na  výlet do  železničního muzea 

v Lužné. 
V  n a š í šk o l e p r o b í h a l o 

každoroční fotografování žáků. 
Páťáci si jako každoročně vyráběli 
své tablo, které bude vystaveno 
v  místním řeznictví. Zároveň 
se  pojedou podívat do  základní 
šk o l y d o  Tu c h l o v i c , k a m 
po prázdninách nastoupí 2 žáci. 3 
žáci nastoupí do  Základní školy 
Smečno, 1 žák do  Kladna. 
Na  víceleté gymnázium byla 
zatím přijata jedna žákyně. 

Začátkem června proběhlo 
zábavné soutěživé dopoledne, 
které nám zajistila agentura FAST 
AGENCY. 

Na  školní výlet jsme vyrazili 
do  ZOO Zájezd, kde kromě 
p r o h l í d k y b y l a p r o ž á k y 
připravena dílnička a  možnost 
opékání špekáčků. 
Žá c i p o d v e d e n í m p a n í 

učitelky Hrabalové připravili 
vystoupení na „Vítání občánků“. 

Závěrečný den ve  škole 
budeme rozdávat vysvědčení, 
rozloučíme se  s  páťáky, které 
ošerpuje pan starosta, budou jim 
předány upomínkové dárečky. 

Závěr v naší škole již tradičně 
bude patřit smaženému řízku, 
pak už hurá na  prázdniny, 
na  které se  všichni moc těší. 
Jménem všech zaměstnanců přeji 
pohodové prázdniny. Ve  škole 
se sejdeme v pondělí 2. září.

Mgr. Jitka Jindáčková, 
ředitelka ZŠ a MŠ Kačice

AKTUALITY ZE ZÁKLADNÍ ŠKOLY

ZPRÁVIČKY ZE ŠKOLIČKY

Jaro, léto, opakuje se  to, 
podzim, zima, stále dokola.

Je to tak, stále se  nám to 
točí a  už jsme opět skoro 

na  samém konci školního roku 
a  začátku prázdnin, na  které 
se všichni moc těšíme. Než skočíme 
oběma nohama rovnou do prázdnin, 
máme se  ještě na  co těšit. Čeká nás 
spoustu akcí a zážitků. Jaro ve školce 
jsme si užili na  plno a  s krásným 

počasím až na  nějaké výjimky. Byli 
jsme pozváni do  místní knihovny 
na  výukový program o  housence, 
kde si pro nás paní knihovnice 
p ř i p r a v i l a p e s t rý a  z á b a v ný 
program. Dále jsme byli na návštěvě 
na  zahrádce u  paní Antošové, kde 
jsme sázeli semínka zeleniny 
a povídali si o  zahradničení. Děti si 
nakonec proběhly krásné travnaté 
bludiště. 

Příchod jarních dnů jsme oslavili 
besídkou v obou třídách. Letos bylo 
tématem právě jaro, počasí a příroda 
kolem nás. Týden po  besídce si 
Berušky spolu s rodiči užily Wellness 
odpoledne. Děti se  o  rodiče hezky 
postaraly, daly jim masku na obličej, 
namasírovaly je , udě la ly j im 
manikúru a připravily si koupelovou 
sůl na doma. Nechyběl zdravý nápoj 
krásy a  vyrobená zmrzlina pro 
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INFORMACE Z KNIHOVNY

Vážení čtenáři, od  našeho 
posledního článku bylo 
v knihovně stále živo. 

Z a č a l i j s m e p ř e d á v á n í m 
dárkových setů v projektu Bookstart, 
a přivítali tak do čtenářské komunity 
pět nových dětí. 

Proč je vlastně čtení dětem tak 
dů lež i té? Mezi dů lež i té věc i 
v  předškolním věku patří narativní 
schopnosti. Povědět příběh není 
j e d n o d u c h é , a l e j e t o j e d n a 
z  nejdů lež i tě jš í ch schopnost í 
potřebných ke  školní úspěšnosti. 
Dětem knížky přinášejí informace 
ze  života, fantazie, a  to o  čem děti 

sní. Zlepšuje se  slovní zásoba 
a  gramatika. Kniha nabízí slova, 
s  kterými se  děti ještě nesetkaly. 
Časté čtení postupně pomáhá naučit 
se  soustředění. A  aby to fungovalo 
musíte být interaktivní. Čtení má 
přinášet rozhovor, dialog – jednou 
já, jednou ty. Proto je spolupráce 
s rodiči tak moc důležitá. 

Poté následovala pravidelná 
setkání s  našimi prvňáčky, která 
vyvrcholila 5.  června příjezdem 
spisovatelky Michaely Fišarové. 
Tímto budeme projekt Knížka pro 
p r vň á čk a z a k o n čo v a t s p o l u 
se  školním rokem. Moc děkuji paní 

ředitelce Mgr. Jitce Jindáčkové 
za  velký zájem o  projekt a  skvělou 
podporu. 21.  června složí děti svůj 
čtenářský slib a  budou slavnostně 
pasováni na  čtenáře. Program byl 

všechny. Motýlci si zas do  školky 
pozvali maminky, aby s  nimi 
poseděli a oslavili Den matek. Spolu 
s  maminkami s i dě t i tvoř i ly 
náramky. Bylo připravené i  malé 
vystoupení a  předání vyrobeného 
dárku. 

Na  konci dubna jsme ve  školce 
měli čarodějnický rej v  maskách. 
Ve  třídách i  na  zahradě měly děti 
n a c h y s t a ný p e s t rý p ro g r a m . 
Například diskotéka, sportovní 
soutěže, výroba lektvarů , atd. 
Začátkem května jsme vyrazili 
na  výlet na  Okoř, kde se  pod 
zříceninou hradu odehrával boj 
Prince Bajaji na  koni s  trojhlavým 
d r a k e m , a b y z a c h r á n i l s v o u 
princeznu a království. Bohužel nás 
zradilo počasí, které bylo dost 
deštivé, ale o  boj s  drakem jsme 
nepřišli, bojovalo se  i  v dešti a děti 

byly schované 
pod stany. Bylo 
to moc pěkné, 
dětem se to líbilo 
a zkusily si i pár 
s t ř e d o v ěký c h 
řemesel. 

V  p o l o v i n ě 
května se  konal 
z á p i s d o  M Š 
a den otevřených 
dveří, kdy měli 
rodiče s  dětmi 
m o ž n o s t s i 
prohlédnout naši 
školku. Na  nové 
děti se  už moc těšíme od  září 
v novém školním roce. 

Velkou novinou je u nás ve  školce 
budování nového dětského hřiště 
a  inovace hřiště stávajícího. Nové 
h ř i š t ě b u d e p o d k o p e č k e m 

u  s c h o d i š t ě 
d o  š k o l k y 
a  b u d e m e 
s e  p y š n i t 
lanovou stezkou 
odvahy, kladinou 
a  čtyřlístkovým 
h o u p a d l e m . 
Oplocené hřiště 
projde celkovou 
opravou, nějaké 
p r v k y b u d o u 
inovovány pro 
větší bezpečnost 
a  spoko jenost 
dětí. 

V  červnu máme napilno a  určitě 
se  nebudeme nudit. Čekalo nás 
focení, oslava Dne dětí v indiánském 
stylu, zahradní slavnost a  loučení 
s předškoláky, přivítání nových dětí 
a  pasování předškoláků. Ještě nás 
č e k á p ř e s p á n í v e  š k o l c e 
s  d o p ro v o d ným p ro g r a m e m , 
Berušky výlet vlakem do  Lužné 
u  Rakovníka na mašinky a Motýlci 
vý l e t v l a k e m d o  R a k o v n í k a 
a botanické zahrady. Konec školního 
roku oslavíme ve  velkém stylu 
s  barmanem, koktejly a  skákacím 
hradem. 

Všem přejeme krásné léto. Prožijte 
prázdniny radostně a  v poklidu 
se svými blízkými. Užijte si spoustu 
zábavy, legrace, zážitků na výletech 
a dovolených.

Mgr. Šárka Rácová, 
vedoucí učitelka MŠ
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Z ČINNOSTI MYSLIVCŮ

Du b n e m z a č í n á n o v ý 
myslivecký rok. Svěží 
jarní čas přináší naději 

nového života do celé přírody. 
Naše první letošní společné akce 

jsme věnovali jarnímu úklidu areálů 
u  mysliveckých chat v  Kačici i  v 
Srbech. Po  zimním období byl 
proveden úklid, dezinfekce a opravy 
n a  m y s l i v e c ký c h z a ř í z e n í c h 
(krmelcích, zásypech a  posedech) 
v honitbě. Myslivci doplnili pro zvěř 
do krmelišť solný liz. 

Každoroční kontrolní střelby 
z  kulovnic se  letos uskutečnily 
v  květnu na  střelnici ve  Slaném. 
Účelem této akce je neustálé si 
obnovování bezpečných zásad 
zacházení se  střelnými zbraněmi 
a principů bezpečného lovu. 

Proběhlo jednání se  zástupci OÚ 
Tuchlovice, ohledně využitelnosti 
spolkové chaty v Srbech. 

Byla odeslána petice členů našeho 
s p o l k u n a  ČM M J s  n a š i m i 
s t a n o v i s k y k  n o v e l e z á k o n a 
o myslivosti. 

D í k y l e t o š n í m u b r z k é m u 
a  rychlému nástupu teplého počasí 
již od první poloviny května začala 
s k l i z eň p í c n i n n a  z e mědě l c i 
obhospodařovaných loukách v  celé 
naší honitbě. Myslivci aplikovali 
d o  o k r a jů p o ro s tů c h e m i c k é 
o d p u z o v a č e ( t z v. p a c h o v é 
ohradníky) , aby tak odradi l i 
spárkatou zvěř (hlavně srny v době 
kladení srnčat) před vstupem 
do  těchto porostů a  zabránili tak 
vysekání nebo poranění jejich 
m l á ď a t . S a m o t n ý p a c h o v ý 
koncentrát i  smotky dřevité hmoty 
( j a k o n o s i č ) , j s o u m a t e r i á l y 
ekologické a  v přírodě se  časem 
zcela rozloží. Jako velký pomocník 
se  osvědč i lo i  využ i t í dronu 
doplněného o  termo snímač . 
Vzhledem k velmi časnému termínu 
sekání i  opatřením ze  strany 
myslivců, nedošlo ke ztrátám srnčat. 
Př i první letošní seč i nebylo 
t e n t o k r á t t ř e b a a n i p o m o c i 
dobrovolníků.

Jakou zvěř můžete vidět v  tomto 
období v okolní přírodě? 

V  květnu začíná srnčí zvěř klást 
mláďata. Objevují se  druhé vrhy 
zajíců. Hnízdí bažanti. Když budete 
na vycházce hodně potichu, můžete 
z  bezpečné vzdálenosti spatřit 
bachyně s malými selaty. Při nočním 
pozorování jsou vidět jezevci, lišky, 
psíci mývalovití a divočáci. 

Divoké kachny (kachna divoká, 
lžičák pestrý, kopřivka obecná) 
a husy velké odvádí své potomstvo 
na  rybníky. Svá mláďata vyvádějí 
na vodu labutě velké a  lysky černé. 
Na posečených loukách lze spatřit již 
letošní liščata. Nepřehlédnutelné 
jsou volavky popelavé i  bílé a  u 
rybníků kormoráni. V  okolí Kačice 
se  setkáme tradičně s  párem čápů 
bílých. Objevuje se  mnoho druhů 
dravých ptáků včetně vzácnějších 
luňáků hnědých i  červených, 
m o t á ků p o c h o pů a  p i l i c hů , 
do  našeho revíru zavítá dokonce 
i  o r e l s k a l n í h n í z d í c í 
v  křivoklátských lesích. Běžnými 

připraven i  pro 4.  a 5.  třídu, kdy 
se  děti pomocí aktivit seznámily 
s knihou Davida Walliamse Babička 
drsňačka. Kniha se  tak dětem líbila, 
že si ji paní učitelka Mgr. Hrabalová 
rovnou odnesla k dočtení do  hodin 
literatury. 

Další čtenářské setkání proběhlo 
s  d ě t m i z  m a t e ř s k é š k o l y. 
V  knihovně se  vystřídaly obě třídy, 
a  děti se  dozvěděly zajímavosti 
ze  světa housenky. Se  základní 
i  m a t e ř s k o u š k o l o u m á m e 
dlouhodobě výbornou spolupráci. 

Pro rodiče zapojené do Bookstartu 
a le i  š i rokou veře jnost j sme 
připravili několik besed, kterých jste 
se mohli zúčastnit. Bachovy esence 
s Mgr. Martinou Tauberovou, BFRP, 
z  oblasti výchovy a  psychoterapie 
s Janou Slezákovou – Panovačné dítě 
nebo při práci na  seberozvoji, opět 
s  J. Slezákovou – Vedená práce 
se  zrcadlem. Témata volíme dle 
Vašeho zájmu. 

M o h l i j s m e s e  t a k é p o t k a t 
na velikonočním jarmarku, u našeho 

bazarového výprodeje knih nebo při 
nabídce kytičky měsíčku lékařského 
na Českém dni proti rakovině. 

Pomalu se  blíží letní prázdniny 
a  nás čeká vyhodnocení projektů 
a  r e v i z e k n i h o v n í h o f o n d u . 
Knihovna tu samozřejmě bude 
s  Vámi většinu času i  v létě. Malí 
čtenáři si přijdou na své v tematické 
n a b í d c e k n i h P r o č t e n é l é t o 
(mravencichuvy.cz). Sledujte nás 
a nic vám neunikne. 

Přeji všem krásné a pohodové léto 
a jak jinak, hlavně s knihou.

Lenka Pokorová, 
knihovnice
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ZPRÁVY ZE  SOKOLA

Nazdar všem, přinášíme 
vám opě t pár zpráv 
z  činnosti naší tělocvičné 

jednoty. 
V jarních měsících jsme uspořádali 

několik tradičních akcí a  proběhla 
také valná hromada jednoty. Více 
se dozvíte níže v článku. 

V  jarním období se v naší jednotě 
uskutečnilo několik významných 
akcí. Tou nejdůležitější pro chod 
jednoty byla valná hromada členů, 
kde byly předloženy zprávy o chodu 
j e d n o t y, o  c v i č e n í , a k c í c h , 
hospodaření a samozřejmě proběhly 

i  informace o  směřování jednoty 
v  budoucnu. Všechny zprávy 
a  k ro k y b y l y n á l ež i tě č l e n y 
schváleny a přijaty. 

O  Ve l i k o n o c í c h 
proběhl v naší jednotě 
t r a d i č n í t u r n a j 
v  b a d m i n t o n u 
libovolných dvojic. 
Tento rok se konal již 
14.  ročník. Turnaje 
jsou v  naší jednotě 
ob l íbené . V  době 
vydání tohoto čísla 
z p r a v o d a j e 

se uskuteční turnaj ve stolním tenise, 
pro děti i  dospělé. I  tento turnaj 

obyvateli v okolní přírodě je mnoho 
druhů drobného zpěvného ptactva.

Pokud někdo nalezne v  přírodě 
opuštěné mládě, je nutno jej ponechat 
na  původním místě a  co nejdříve 
nejkratší cestou se  vzdálit od  tohoto 
místa, aby nezanechal pachovou stopu 
v  blízkosti mláděte. Pokud bychom 
se  mláďat dotýkali, můžeme ho svým 
chováním odsoudit na  smrt, protože ho 
matka již nemusí přijmout. 

Několik doporučení jak se  chovat 
v tomto období v přírodě při setkání 
s  divokým prasetem. Jaro je již 
v plném proudu a mnozí z nás rádi 
chodí na  procházku přírodou. 
Někteří rekreačně jen na  vycházky 

s  pejsky, někteří provozují různé 
sporty. Jaro je hlavním obdobím, kdy 
divoká zvěř rodí mláďata a  hledá 
potravu po  zimě pro sebe i  své 
mladé. Často se  proto stává, že 
se lidé při svých aktivitách v přírodě 
bezprostředně setkávají s  divokou 
zvěří. Je skutečně důležité dodržovat 
některá pravidla chování, aby 
nedocházelo zbytečně ke  střetům 
zvěře s  č lověkem, předevš ím 
s  divokými prasaty. Je obecně 
známo, že bachyně (samice) prasete 
divokého dokáže svá mláďata 
neohroženě bránit, a  to i  před 
člověkem, pokud cítí, že selata by 
mohla být ohrožena. Zejména 
v  jarních měsících (březen-červen) 
b y c h o m s e  m ě l i v y v a r o v a t 
procházek mlazinami, plochami 
zarostlými hustou vegetací, ale 
i  polními plodinami. Tato místa si 
bachyně přirozeně vybírají jako 
místa k porodu (myslivecky metání) 
selat. Bachyně si v  takovém krytu 
postaví ze  staré trávy záleh, kde 
o  selata pečuje a  kojí je cca 14 dní. 
Potom již selata začnou matku 
následovat. Právě v  době, kdy 
b a c h y n ě n e můž e v  p ř í p a d ě 
nebezpečí selata odvést, postaví 
se  čelem takovému nebezpečí 
zastrašovacím útokem, v  krajním 
případě i  napadením člověka. Ale 
i  demonstrativní útok naježenou 
bachyní není pro návštěvníka 
krajiny nic příjemného. Pokud 
k  takové situaci dojde, je nutné 
za  stálého sledování reakcí bachyně 
u s t o u p i t z p ě t d o  b e z p e čn é 

vzdálenosti, kdy bachyně přestává 
mít zájem o  útok. Ještě agresivněji 
reaguje bachyně na  vyrušení psem. 
Zde je pravděpodobnost ataku 
na  psa značná. Končí v  lepším 
p ř í p a d ě p o h m o žd ěn í m p s a , 
v  horším tržnou ranou a  někdy 
i  usmrcením psa. Psů se  riziko 
napadení týká celoročně, jelikož jej 
prasata vnímají jako predátora, 
kterému jsou schopni se  bránit. 
Psovi se často divočáci postaví, nebo 
rovnou na něj zaútočí. Proto důrazně 
nedoporučujeme vypouštět psy 
ve  volné krajině, kde jsou vhodné 
krytové podmínky pro zvěř, nejen 
proto, že je to zakázané zákonem 
o  myslivosti (viz. §  10 odst. 1.zák 
č.449/2021 Sb.), ale hlavně proto, že 
by váš čtyřnohý kamarád mohl být 
zraněn či usmrcen právě vyrušeným 
divočákem. Možnos t se tkán í 
s divokými prasaty v našem regionu 
je velmi reálná, může tedy k  výše 
uvedenému střetu dojít.

Žádáme Vás o  respektování 
přirozených potřeb, životního 
prostředí a prostoru divoké zvěře.

P ře j e m e v á m v še m k r á s ný 
příjemný nástup letního času a my 
myslivci v  souladu s mysliveckými 
tradicemi vstoupíme do  období, 
které nazýváme „ČERVEN MĚSÍC 
MYSLIVOSTI“.

Václav Štáfek
Foto: Lukáš Brodský

zdroj: vlastní, část město Milovice
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NOVINKY Z SK KAČICE

Jarní část soutěže skoro za námi! Jsme MISTŘI! 
Mužstvo A drtilo celou jarní část jednoho soupeře 
za druhým a do 26. kola, bez ztráty kytičky, jsme 
brali plný počet bodů. Ve 27.  kole jsme trochu 

zaváhali, kdy za  neustávajícího deště se  v  poslední 
minutě základní hrací doby podařilo mužstvu 
z Neuměřic vyrovnat a za výsledku 1:1 došlo na penalty, 
které jsme však zvládli a  brali tak 2  body. Tím jsme 
upevnili naše vedení celkové tabulky a na konci sezóny 
bereme první místo. 

Dětský den se bohužel 1. 6. 2024, z důvodu nepřízně 
počasí, neuskutečnil, tak jsme si to vynahradili o  týden 
později 8. 6. 2024. Děti soutěžily v různých disciplínách, 
např. lovení kachniček, skákání v pytli, střelba na  terč, 

překážková dráha, 
přetahovaná, hod 
na terč. Pro děti byly 
připraveny i  další 
aktivity, a to zdobení 
muffinů, malování 
na  obličej, malování 

obrázků. Pro naše nejmenší jsme připravili samostatnou 
zónu. Děti si užily spoustu legrace ve skákacích hradech. 
Za  jejich půjčení děkujeme Obci Kačici a  Městu 
Stochovu. Každý malý soutěžící si odnesl balíček 
s  překvapením jako odměnu za  vysilující výkony při 
plnění disciplín. Děkujeme našim sponzorům za  dary, 
a  to Obci Kačici, Ing. Janu Vicencovi a  řeznictví Jiří 
Kučera řezník-uzenář s.r.o. 

Co nás čeká? Letos, i když trochu dříve, než je obvyklé, 
pořádáme Pouťový turnaj dospělých, který se uskuteční 
22.  6. 2024 na  fotbalovém hřišti SK. Pokud se  chcete 
připojit, můžete přihlásit svůj tým (minimálně 5+1). Pro 
bližší informace nás neváhejte kontaktovat na  e-mailu 
sk.kacice@seznam.cz nebo na telefonním čísle 728944719 
(prosíme o SMS). 

V létě nás čeká spousta práce. Budou probíhat brigády, 
protože musíme dát do kupy fotbalové hřiště a jeho okolí 
a připravit se na novou sezónu. 

Dovolte nám, abychom Vám jménem Sportovního 
klubu Kačice, z. s. poděkovali za podporu při domácích 
i  venkovních zápasech. Přejeme Vám krásné letní dny 

a  nič ím nerušenou 
dovolenou. Bez ohledu 
n a  t o , k d e a  j a k 
dovolenou strávíte, 
Vám přejeme, aby 
s e  V á m p o d a ř i l o 
n a č e r p a t n o v o u 
fyzickou a  duševní 
sílu.

Výbor Sportovního 
klubu Kačice, z.s.

se stává tradicí, vždyť letos máme již 
5. ročník. 

Ale život v  Sokole není jen 
o  sportování, ale i  o společné práci 
na  brigádách. Letošní jarní brigáda 
proběhla opět v  rámci příprav 
na pálení čarodějnic. A všichni jsme 
měli radost z velké účasti, kdy přišli 
pomoct i  naši mladší členové, nebo 
děti našich členů. Díky této velké 
skupině dobrovolníků se  podařilo 
udělat velký kus práce. Odměnou 
bylo posezení u  ohně a  opečení 
buřtů. 

A na závěr tu máme již zmiňované 
pálení čarodějnic. Akce, kterou 
pořádáme pro děti i  dospělé, měla 
opět velikou účast. Letošní rok vám 
k  tanci i  poslechu hrála kapela 
DYNAMIT, která sklidila úspěch. 

Děti si užily soutěže a  hodnocení 
nejlepších čarodějnic a  čarodějů, 
opekly si buřty. Dospělí se  poté 
bavili až do pozdních nočních, nebo 
spíše brzkých ranních hodin. 

V š e m n a š i m č l e n ů m , 
n á v š těv n í kům a  p ř í z n i v cům 
děkujeme za  zájem o  naše akce. 

Stejně tak děkujeme obci Kačici. Bez 
finanční pomoci od  obce bychom 
nemohli tyto akce pro vás pořádat. 
Přejeme vám krásné prožití léta, 
dětem krásné prázdniny a  těšíme 
se  opět na  některé z  našich dalších 
akcí.

Michal Hrotík, náčelník jednoty
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NETYPICKÁ OSLAVA 60. NAROZENIN, ANEB STROMY PLNÉ 
PŘÁNÍ

V   sobotu 13.  dubna jsme v  naší obci přivítali 
pana Jiřího Krče, jeho rodinu a přátele. 
K  návštěvě Kačice měli moc milý a  šlechetný 

důvod. Jiří se rozhodl u nás, u rybníka Chobot oslavit své 
60.  narozeniny a  při té příležitosti si splnit dávný sen 
a vysadit zde ve spolupráci s organizaci „Sázíme stromy“ 
30 listnáčů. 

V  areálu nově vybudovaného odpočinkového parku 
u  rybníka se  sázely převážně třešně ptačí, také jeřáby 
břeky, lípy, dub, buk a vrba. 

Jiří, rodák z  Bystřice pod Hostýnem, se  rozhodl naší 
obci stromy darovat. Předcházeli tomu ale dlouhé roky 
šetření, protože zafinancovat tolik vzrostlých stromů 
není zrovna levná záležitost. Myšlenka zorganizovat 
takovou akci uzrála po prodělané vážné nemoci, kdy si 
Jiří uvědomil, že není nač čekat, navíc kulatiny se blížily 
a stromy se musí vysázet do konce dubna. Celý leden tak 
se svojí paní hledali vhodné místo. 

Přáním bylo, co nejvíce stromů zasadit právě v  jeho 
rodišti, ale pro takové množství stromů se  nenašlo 
v  Bystřici místo, a  tak se  začal zajímat, kde by bylo 
možné stromy vysázet. Obrátil se  na „Sázíme stromy“ 
a  ti doporučili naši milou středočeskou vesničku. 
A protože Jiří bydlí nedaleko, přijel se na budoucí místo 
činu podívat. A  bylo rozhodnuto! Duben bude patřit 
Kačici a na podzim se  Jiří vypraví vysázet další stromy 
do okolí Bystřice.

Celkem se této akce zúčastnilo 46 lidí včetně dětí. Práce 
probíhala v příjemném tempu za skvělé atmosféry. 

Po  instruktáži se  do předvrtaných jam začalo sázet, 
práce šla všem od  ruky, a  tak bylo po  poledni hotovo 
a oslavenec a hosté se  tak mohli naplno věnovat oslavě 
narozenin pana Jiřího a  vychutnávat si připravené 
dobroty za hudebního doprovodu a skvělé nálady. 

Přejeme panu Jiřímu pevné zdraví a  spoustu dalších 
splněných snů. Je radost, potkávat se  s  takovými 
inspirativními a šlechetnými lidmi. 

Eva Bíbová

BASEBALL NA KLADNĚ S KAČICKOU STOPOU

Na této stránce bych vám 
ráda představila ne tak 
ú p l n ě p r o Č e s k o u 

republiku známý sport. A  to je 
baseball. 

V  l oňs k é m ro c e j s t e m o h l i 
z a z n a m e n a t ú s p ě c h č e s k é 
reprezentace na  World Baseball 
Classic v Japonsku, kde si tým České 
republiky zahrál s  těmi nejlepšími 
týmy světa. A  nevedl si vůbec 
špatně. 

Ale teď zpět blíže k nám. Historie 
kladenského baseballu/softballu 
se  datuje ještě před revoluci. První 
zmínky jsou z  roku 1985 pod 
názvem Laso Kladno. V  roce 

2 0 1 4  s e  k l u b p ř e j m e n o v á v á 
na MINERS KLADNO. Rok poté má 
klub obsazené všechny věkové 
kategorie a postupně zaznamenávají 
úspěchy napříč Českou republikou. 

Ale nyní si pojďme říct něco 
ke  sportu jako takovému. Baseball 
hraje družstvo o  devíti hráčích 
na  hřišti sestávajícím z  čtvercového 
vnitřního pole, za kterým pokračuje 
velké vnější pole, ukončené plotem. 
V  rohu hřiště se  nachází domácí 
meta, kde stojí pálkař, v  dalších 
rozích vnitřního pole se  nachází 
první, druhá a  třetí meta (číslováno 
proti směru hodinových ručiček). 
Nadhazovač hodí míč z nadhazovací 

mety, která se  nachází uprostřed 
vnitřního pole, směrem na  domácí 
m e t u , u  k t e r é s t o j í p á l k a ř 
ze  soupeřova družstva. Ten se  snaží 
míč trefit pálkou a  odpálit do  pole. 
Pokud se  mu to podaří, vyběhne 
na  první metu. Cílem pálkaře je 
o b ěh n o u t v š e c h n y m e t y a ž 
na  domácí metu, za  což obvykle 
získá bod. Tolik teorie. 

Mů j starš í syn začal chodit 
na  baseball v 5  letech a  jako rodina 
jsme tomuto sportu propadli. Je to 
kolektivní sport, při kterém hraje 
neuvěřitelnou roli týmový duch. 
Děti spolu trénují, mají soustředění, 
jezdí na  turnaje a  zápasy a  hlavně 
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VERONIKA LIŠKOVÁ A ŠTĚPÁN DOSTÁL  
TANEČNÍCI S OHROMUJÍCÍ KARIÉROU A VÁŠNÍ PRO TANEC 

Jak jistě většina našich místních 
„kačičáků“ ví, tak Verča 
Lišková je naše občanka 
a  zdárně reprezentuje nejen 

naši republiku, ale i naši obec. Tento 
článek má za  cíl přiblížit vám tuto 
ta lentovanou tanečnici a  j e j í 
úspěchy.

Verča začala s  tancem již v  pěti 
letech. Nejdříve chodila od  čtyř let 
na  taneční průpravu a  poté začala 
tančit v  Tanečním klubu Admira 
Kladno pod vedením trenéra 
Daniela Ondřeje, kde strávila deset 
let. Během této doby se  stala 
několikanásobnou semifinalistkou 
Mis t rovs tv í České republ iky 
v  kategorii junior 2 a  v kategorii 
mládež v  latinsko-amerických 
tancích, standardních i  v kombinaci 
obou disciplín.

Pak se  její kariéra rozvíjela dál 
a po úspěšném přijetí na konzervatoř 
v Praze začala tančit za pražský tým 
M a r t i n a D v o ř á k a a  Z u z a n y 

Šilhanové MZ Dance Team, kde je 
d o d n e s . S t a l a s e  fi n a l i s t k o u 
M i s t ro v s t v í Če s k é re p u b l i k y 
ve  družstvech 2018, semifinalistkou 
Mistrovství republiky do 21  let v 
10  tancích. V roce 2019 se objevila v 

10.  ročníku StarDance po  boku 
youtubera Karla „Kovyho“ Kováře, 
s e  k t e r ým p o s t o u p i l i a ž 
do semifinálového večera.

Dnes Verča hostuje v  Tanečním 
Klubu Silueta, kde tančí se  svým 
přítelem Štěpánem Dostálem, který 
má za  sebou také skvělou taneční 
kariéru. Štěpán se  stal finalistou 
Mistrovství České republiky v  roce 
2018 v deseti tancích (4. místo), dále 
b y l fi n a l i s t a A k a d e m i c k é h o 
Mistrovství Evropy pro rok 2018 
a  na  Mistrovství České republiky 
družstev pro rok 2016  byl na 
1.  místě . Také tř ikrát vyhrál 
mistrovství Irska v  kategorii 
juniorů.

Verča i  Štěpán jsou držitelé 
nejvyšší mezinárodní taneční třídy, 
jak ve  standardních, tak i  latinsko-
amerických tancích. A i když už mají 
za  sebou oba úspěšnou kariéru 
s jinými tanečními partnery, rozhodli 
se, znovu vstoupit na taneční parket 

zažijí úspěchy, ale i  prohry. A  ne 
nadarmo se baseballu říká, že jsou to 
nejrychlejší šachy světa. 

Pravidla baseballu se  s  věkem 
p o m a l u m ě n í a  p ř i b l i ž u j í 
k  dospělému baseballu. Nejmenší 
děti v  kategorii U5 a  U7 – tedy 
od pětiletých a sedmiletých, začínají 
odpalovat ze  stativu, běhají pouze 
o  jednu metu, na  první metě mají 
chytajícího trenéra. V  následující 
věkové kategorii U9 již dětem 
nadhazuje trenér a  hráči se  snaží 
o d p á l i t c o n e j l é p e a  h l a v ně 
d o b ěh n o u t c o n e j v í c e m e t . 
V kategorii U11 se z dětí profilují již 
nadhazovači, kteří hází soupeřům, 

prodlužuje se  délka 
m e z i m e t a m i 
a  pravidla se  blíží 
dospělému baseballu. 
Kategorie U13 je již 
k r o k o d  p r a v i d e l 
velkého basebal lu. 
Opě t se  posouvaj í 
m e t y m e z i s e b o u , 
dochází ke „krádežím“ 
met a  hlavně všichni 
hráči už vědí, co mají 
dělat. Kategorie U15 již 

hraje regulérní baseball jako dospělé 
kategorie. Baseball má obrovskou 
výhodu v  tom, že učí všestrannosti. 
Děti se  postupně zlepšují ve  všech 
spor tovních aspektech . Musí 
se naučit rychle běhat, dobře chytat 
míč a ještě lépe a přesně házet. Vždy 
musí být ve střehu a o krok napřed, 
musí mezi sebou komunikovat, 
správně vyhodnocovat situaci 
a spolupracovat se svým týmem, být 
ochoten vzít na  sebe zodpovědnost 
z a  r o z h o d n u t í , a l e z á r o v eň 
se z případné chyby nezbláznit. 

Na  „stř ídačce“ děti zaž ívají 
neuvěřitelnou atmosféru, pořádně si 

zařvou, společnými týmovými 
rituály a pokřiky se nabudí na zápas. 

A v neposlední řadě jeden šikovný 
hráč nedělá tým. Všichni jsou jeden 
tým a  to MINERS! Poslední zmínka 
je k  rodičům. To, co jako rodiče 
zažíváme s  každým zápasem je 
nepřenosný zážitek. Hra vás pohltí, 
vzbudí emoce a  vy se  najednou 
s l y š í t e , j a k s v ý m ř e v e m 
povzbuzujete hráče při zápase. 
Za těch cca 9 let máme tolik pokřiků, 
písniček a  fandících rituálů, že by 
se  nemuseli stydět ani fanoušci 
Sparty. Z rodičů se stala neuvěřitelná 
parta, která vás provází životem, 
trávíte spolu leckdy i  akce mimo 
b a s e b a l l o v é h ř i š t ě , o s l a v y, 
dovolenou. Jedním slovem se  z  vás 
stává rodina tzv. Miners Family. 

Závěrem, pokud hledáte sportovní 
kroužek/oddíl pro své děti, tak 
se  přijďte podívat na  otevřené 
tréninky, které se  budou konat 
začátkem června a  poté v  září. 
Sledujte web: www.minerskladno.cz 
facebookové stránky nebo můžete 
kontaktovat přímo mě. 

Pavla Horáková, zastupitelka obce 
Kačice a věrný fanoušek baseballu
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jako nový taneční pár. Společně tančí 
od  konce roku 2022 a  j e až 
neuvěř i te lné , jakých úspěchů 
dosáhli. Než natrénovali veškeré 
sestavy 10  tanců, tak uběhlo půl 
s e z ó n y. P ř e s t o d o k á z a l i , ž e 
do tanečního světa stále patří a hned 
v  září loňského roku začali sbírat 
svoje úspěchy. Nejdříve zabodovali 
na mezinárodní soutěži WDSF Ústí 
nad Labem, kde se  na začátku 
listopadu 2023 dostali až do  finále 
a  hned poté ve  stejném měsíci 
na WDSF Open v  Carlowě v  Irsku 
získali 1.  místo ve  standardních 
tancích.

V  lednu tohoto roku zúročili svoji 
tvrdou přípravu a  stal se, dá se  říci, 
zázrak a probojovali se  až do finále 
M i s t ro v s t v í Če s k é re p u b l i k y 
ve standardních tancích, kde obsadili 
páté místo. Ovšem jejich hlavní 
disciplína je kombinace standardních 
a  latinsko – amerických tanců tzv. 
10  tanců. Mistrovství republiky 
probíhalo na  Kladně, tedy kousek 
od  Kačice. Zde se  splnil jejich sen 
a probojovali se opět do finále a také 
obsadili páté místo. Navíc, hned 
druhý den, se  stali ve  družstvech 
za  tým Veroniky MZ Dance Team 
mistry republiky v  latinsko – 
amerických tancích. Další úspěch 
v  jejich kariéře byla bronzová 
medai le na  WDSF v  I tá l i i v 
10  tancích a  posledním velkým 
ú s p ě c h e m b y l a ú č a s t 
n a  g r a n d s l a m o v é s o u t ě ž i 
na Mallorce, kde byl jejich cíl dostat 
se mezi nejlepších 48. párů. Nakonec 

si přivezli 44. místo v  latinsko – 
amerických tancích a 39.  místo 
ve  standardních tancích, kde 
za  sebou nechali i  vicemistry 
České republiky.

Kdybychom se jich zeptali, kolik 
volných dnů od  začátku jejich 
prvního tréninku měli, tak vám to 
spočítají na  prstech jedné ruky. 
Verča př i tom stá le s tuduje 
a  p o  ú s p ě šn é m z a k o n č e n í 
Mezinárodní konzervatoře v Praze 
oboru muzikál se  věnuje studiu 
na  České zemědělské univerzitě, 
kde, vzhledem k  jejich náročným 
tréninkům, jí vycházejí maximálně 
vstříc. Štěpán je zase učitel 
anglického jazyka na  soukromé 
škole. Navíc se spolupodílejí ještě 
na  dalších tanečních projektech 
jako je Roztančené divadlo nebo 
Back2Mambo Prague.

No a  co říci nakonec? Veronika 
a  Štěpán jsou nejen skvělý 
tanečníci, ale také akreditovaní 
trenéři, kteří předávají svoje 
zkušenosti a  nadšení pro tanec 
další generaci tanečníků. Jejich 
příběh je inspirativní nejen pro 
tanečníky, ale pro každého, kdo 
touží naplnit si svoje sny ve svém 
oboru. Jejich odhodlání, tvrdá 
práce a  snaha zdokonalovat se  je 
vzorem pro všechny.

Na závěr by Verča a Štěpán rádi 
poděkovali za veškerou podporu 
své rodině a  všem sponzorům, 
mezi které patří také obec Kačice.

Daniela Lišková
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II. DÍL HISTORIE 2. PLRO KAČICE
Složení a  organizace 2. PLRO 

Kačice, vyzbrojeného komplexem 
S-75 Volchov všech modifikací:

PLRO typu S-75 Volchov se obecně 
skládal z:
- stanice navedení raket (SNR) 

o  anténní kabina o  přístrojová 
kabina o kabina velení o dieselové 
elektrocentrály o  rozvodná kabina 
- rozpoznávací aparatury (vlastní 
x cizí) 

- vazební apara tury ( sys tém 
automatizovaného velení a  řízení) 
- spojovací aparatury 

- výcvikové a  imitační aparatury - 
přehledového radiolokátoru (P-12 
nebo P-18) 

- 6 odpalovacích ramp (OR) - 
bojových raket + 1 cvičná raketa 
na nácvik nabíjení z TZM 

- přepravníků raket (TZM) / tahač 
ZIL 131

Anténní kabina, pod maskovacími sítěmi 
se  nachází přístrojová a  řídící kabina 
(obr. níže)

Přehledový radiolokátor P-18.

Cvičná raketa na přepravníku (TZM)

Nácvik nabíjení rakety na OR z TZM

Pozn. Žádná z fotografií nebyla pořízena 
u 2.PLRO

Maketa okopu s raketou nabitou na OR 
a přepravník s raketou.

Zázemí zahrnovalo:
- týlovou část: ubytování VZS, 

s t r a v o v á n í ,  k a n c e l á ře V Z P, 
 strážnice, garáže, sklady, ošetřovn
u,  prostředky PHM,  protipožární 
z a b e z p e č e n í v č e t n ě 
cisterny,  pomocné zemědělské 
hospodářství (PZH) / malý chov 
prasat

- t e c h n i c k é z a b e z p e č e n í : 
tahače,  jeřáb,  ostatní dopravní 
prostředky o dílny a údržba

- objekty:
- A – vojenské bytovky (nyní 

Armádní ulice). 

- B – zázemí, týlová část a  technické 
zabezpečení (kasárna, přední část).

- C – bojová část (kasárna, zadní 
část)

Bojová část (objekt „C“) byla 
situována v zadní části celého areálu. 
Od  okolí byla oddělena pěti ploty 
(z vnějšku):
1. klasický drátěný plot,
2.  elektrický ohradník, 6000 V  
3. ocelová drátěná zábrana
4. klasický drátěný plot 
5. neprůhledný, betonový plot

Vstup do  této části byl nepřetržitě 
střežen 24/7 ozbrojenou stráží.

Základní taktická data komplexu 
S-75 Volchov:
- dosah (prostor účinné působnosti): 

7 km – 43 km, na pasivním úseku 
56 km 

- výškový dosah (PÚP): 100  m – 
30 km, na balony 35 km 

- dosah naváděcího radiolokátoru: 
150  km - na 1 cíl se  obvykle 
odpalovaly 2 – 3 rakety (podle 
typu cíle) 

- rakety byly dvoustupňové – 
1 .  stupeň : s tartovací motor 
na  pevné palivo, odpadl po  cca 
5  km, zažehnul se 2.  stupeň, 
kapalinové raketové palivo - doba 
rozvinutí z pochodové polohy: 2 h 
3 0  m i n . - d o b a s v i n u t í 
do pochodové polohy: 1 h 45 min.

Celý chod PLRO zabezpečoval:
- štáb 4 VZP + 43 VZS (veškerý týl, 

přehledový RL P-18, spojovací 
prostředky) 

- radiotechnická baterie 4 VZP + 20 
V Z S ( 4 k a b i n y n a v á děc í h o 
lokátoru + EC) - palebná baterie 3 
VZP + 34 VZS (6 odpalovacích 
ramp, 6 TZM)

SNR byla rozmístěna v přední části 
objektu „C“ – dnes prostor proti 
asfaltové cestě z objektu B. Aby bylo 
zabezpečeno, že radiolokační 
paprsek nebude stíněn okolními 
stromy, byla anténní kabina SNR 

Z HISTORIE OBCE
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II. DÍL ZELENÁ JE TRÁVA, FOTBAL TO JE HRA...  
S.K.  KAČICE 1919 - 2024 

V  roce 1964 se v Kačici opět 
f o t b a l n e h r á l . 
Po  „vojenské“ etapě dost 

překvapivé. Nevím přesně důvody. 
Slyšel jsem, že vojákům zakázalo 
velení armády hrát za  civilní 
mužstva, nebo to bylo z  důvodů 
jiných, nevím. 

To už jsem byl kačický občan. 
Fotbal jsem miloval celý mů j 
dosavadní život. A  tak mě to dost 
štvalo, že se  v  Kačici fotbal přestal 
h r á t . S  něk o l i k a k l u k y j s m e 
se  dohodli, že to oživíme. Povedlo 
se. Předsedou byl Rudla Počta, 
celkem bylo výboráků dohromady 
pět. 

Peníze nebyly kde tady shánět, 
a  tak jsme to flákali, jak se  dalo. 
Sbírali jsme staré olovo z  kabelů, 
které jsme vypalovali. Čisté olovo šlo 
do  sběru za  peníze a  podobně. 
Nebylo se  kde převléknout, kabiny 
jako jinde zde nebyly. S pomocí přišli 

místní hasiči. Tak jsme se převlékali 
v hasičárně (dnešní prodejna květin). 
Bylo to hodně blíž na  hřiště nežli 
ze sokolovny. A soupeři se převlékali 
v autech nebo autobusech. No prostě 
hrůza, přímo ostuda! 

Postavíme si kabiny, bylo přání 
výboráků i hráčů. Ale jak a  z čeho? 
Místní orgány fotbalu vůbec nepřály. 
Postavíme si kabiny tedy sami. 
Dělali jsme po  sobotách tvárnice, 
s h á n ě l i v ý m ě t o v é c i h l y 
v Třebichovicích a podobně. Krásný 
plánek kabin (jako v  Hrdlívě) 
nakreslil zdarma pan stavitel Landa. 
Ale dopadlo to všechno úplně jinak. 
Postavily se  kabiny jako kurník pro 
slepice. Já tomu říkal „ovčín“. 
Z  tvárnic, které jsme pracně dělali 
a  zbylo jich hodně, se  postavilo 
hlavně přísálí sokolovny a  taky 
bývalá čekárna na  autobusy. Ta 
vypadala jako ty kabiny v Hrdlívě, 
ale tak čtvrteční. Přesně podle plánu 

pana Landy. Tak rozhodlo tehdejší 
v e d e n í o b c e . D í k y H o n z o v i 
Babskému a Vaškovi Svobodovi stáli 
alespoň ty kabiny („ovčín“). Bez 
elektřiny, bez vody. A  stálo to tam 
opravdu hodně roků. 

Díky vedení fotbalu v  čele 
s  předsedou Rudlou Frolíkem 
a Mírou Stupkou se Kačice dočkala 
o p r a v d u dů s t o j n é h o s t á n k u . 
Stávajících pěkných kabin a  zázemí 
(hřiště). Všechny ty roky zpátky 
(od  roku 1965) se  v  Kačice hraje 
fotbal bez přerušení. Sice jenom 
střídavě třetí nebo čtvrtá třída, ale 
hraje se. A to je taky úspěch! 

Chci kačickému fotbalu popřát 
v roce výročí založení před 105 roky, 
hodně úspěchů a  dobrou partu 
kluků. A  važte si toho, co pro Vás 
vedení obce (starosta Libor) dělá. 
Nám to dopřáno nebylo.

Karel Cafourek

umístěna na 10  m  vysoké železné 
mostní konstrukci. 

Ještě dnes jsou patrné obrysy šesti 
okopů – s tanoviš ť , kde bylo 
rozmístěno šest odpalovacích ramp 
(OR), na kterých byly nabity rakety. 
Pět jich bylo trvale nabito ostrými 
bojovými raketami, šestá OR 
se  využívala jako cvičná. Na  ni 
se  nabí jela bojová raketa jen 
v  případě zvýšeného stupně bojové 
pohotovosti. 

Hotovostní směna (HS) – vojáci 
určení k  okamžité obsluze celého 
s y s t é m u b y l i u b y t o v á n i 
v  bezprostřední blízkosti techniky. 
Tyto objekty jsou dnes již zbourány. 

HS pracovala v  režimu 24/7. 
Stávalo se, že vojáci určení do  HS 
se i měsíc nedostali ani z objektu „C“ 
do objektu „B“. 
Časová norma, v případě narušení 

vzdušného prostoru ČSSR, pro 
odpálení první rakety, byla (ve  dne 
v noci, z vypnutého stavu) 4 minuty 
– ve  zrychleném režimu, 5  minut 
v  normálním režimu. Toto se  velmi 
i n t e n z i v n ě n a c v i č o v a l o 
a  p r o v ě řo v a l o . Ve l m i č a s t o 
se  prováděly nácviky simulovaného 
ničení reálných cílů. Pro zabezpečení 

t o h o t o vý c v i k u l é t a l i p i l o t i 
z Žateckého letiště. 

Jídlo a voda se pro HS do objektu 
„C“ dovážely z objektu „B“. 

Bojové směny (BS) oddílů jezdily 
každé dva roky do Kazašské pouště 
(Ašuluk) na  ostré střelby, kde 
se odpalovaly rakety, které se blížily 
konci své životnosti. Jako cíle 
slouž i ly terčové rakety, které 
simulovaly možné cíle (potenciální 
narušitele vzdušného prostoru 
ČSSR). Vlastním ostrým střelbám 
předcházel velmi intenzívní měsíční 
vý c v i k v  p ro s t o r u n e d a l e k o 
Postoloprt, na tzv. Skřivánčí pláni. 

Přesuny raket, ať už mezi PLRO 
a  TO, nebo i  v rámci PLRO mezi 
objekty „B“ a  „C“, se  mohly 
provádět pouze v  noci. Během dne 
byly okopy s OR překryty maskovací 
sítí, která se  na noc shrnovala. 
Nechávala se  pouze nosná lana, 
upnutá do tzv. stojek. Ty se v případě 
vyhlášení poplachu na  narušitele 
odjistily, takže lana spadla na  zem. 
Nemohlo tedy dojít k  zachycení 
rakety do lan. 

V  letech 1985 až 1988 docházelo 
velmi často k  ostré aktivaci celého 
systému PVOS a s tím i k aktivaci 2. 
PLRO. Ve většině případů se  jednalo 

zejména o situaci, kdy z území Velké 
Británie odstartovalo průzkumné 
špionážní letadlo SR-71 a  letělo 
směrem k  naší hranici. Současně 
s  ním se  nad územím SRN k  naší 
hranici přiblížil letoun typu AWACS, 
který zde kroužil a  monitoroval 
radioelektronickou činnost nad 
naším územím. Úkolem SR-71  byl 
mimo jiné i  foto průzkum, takže 
za  jasného a  slunného počasí létal 
skoro denně. 

PLRK S-75 Volchov byl schopen 
postřelovat a  ničit téměř veškeré 
vzdušné cíle té doby. Bylo ho možné 
použít i proti pozemním a námořním 
cílům. V  takovém případě by 
s e  s t ř e l b a p r o v á d ě l a p o u z e 
jednotlivými raketami.

Pro zajímavost: hlášení a  povely 
se  předávaly pomocí různých signálů, 
hesel a  klíčových slov. Např. hlášení 
„nápoj žralok, úsvit tři, úspěch pět, 
marie, rajčany znamenalo: 2.  plro 
bojeschopný, připraveny tři raketové 
kanály, připraveno pět raket, zapnutý 
naváděcí lokátor, zapnutý přehledový 
lokátor“. („Nápoj“ byl volací znak pro 2. 
PLRO Kačice).

Ing. Petr Mánek plk.v.v.

Pokračování příště ...
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Termín Akce Pořadatel

20.06.2024 3. projednání VTE v sokolovně NOHO energy

20., 22. a    
24.06.2024

Hlasování v anketě o VTE Obec Kačice

22.06.2024 GulášFest

CHOBOTtriatlonek

Obec Kačice

22.06.2024 Turnaj A týmů SK Kačice

25.06.2024 Zasedání Zastupitelstva obce 
Kačice

Obec Kačice

08.-12.07.2024 Sportovní příměstský tábor Obec Kačice

05.-09.08.2024 Příměstský tábor Obec Kačice

27.08.2024 Zasedání Zastupitelstva obce 
Kačice

Obec Kačice

31.08.2024 CHOBOTfest Obec Kačice

21.09.2024 Sportovní olympiáda Obec Kačice

01.10.2024 Zasedání Zastupitelstva obce 
Kačice

Obec Kačice

12.10.2024 Podzimní slavnosti Obec Kačice

28.10.2024 Běh republiky TJ Sokol Kačice

02.11.2024 Posvícenská zábava TJ Sokol Kačice

05.11.2024 Zasedání zastupitelstva obce 
Kačice

Obec Kačice

09.11.2024 Turnaj ve stolním tenise TJ Sokol Kačice

30.11.2024 Vánoční otevřené dvorky Obec Kačice

07.12.2024 Vánoční zájezd Obec Kačice

07.12.2024 Mikulášská zábava TJ Sokol Kačice

17.12.2024 Zasedání zastupitelstva obce 
Kačice

Obec Kačice

23.12.2024 Zpívání koled u kačického 
betlémku, betlémské světlo

Obec Kačice

26.12.2024 Badminton TJ Sokol

31.12.2024 Silvestrovský fotbálek SK Kačice

KONTAKTNÍ 
INFORMACE 

OBECNÍ ÚŘAD KAČICE 
Masarykova 20 

   Tel.: 312 655 623 
   Mobil: 723 526 534,

E-mail: info@kacice.cz

Libor Němeček, starosta
E-mail: nemecek@kacice.cz,
Tel.: 724 188 882
Daniela Veselská,  místostarostka
E-mail: veselska@kacice.cz

Úřední hodiny:
Po 07:15 - 11:45 12:15 - 17:00
St 07:15 - 11:45 12:15 - 17:00
Čt 07:00 - 11:30

Vydavatel: 
    Obec Kačice 
    IČ: 00234494 
    ev. č. MK ČR E 10578

Tisk zpravodaje:
Tiskárna Didot, spol. s r.o.

Redakční rada:
Daniela Veselská
Jitka Slámová

Příprava zpravodaje:
Petra Klíčová

Jazyková korekce:
Jitka Jindáčková

Za obsah článků odpovídají jejich 
a u t o ř i . Č l á n k y m o h o u bý t 
redakčně kráceny. Všechny články 
prošly jazykovou korekcí.

Adresa pro zasílání příspěvků 
a  i n z e r á t ů d o K a č i c k é h o 
zpravodaje: info@kacice.cz

Plán akcí

Změny v plánu akcí vyhrazeny!!


		2024-06-13T14:13:15+0200
	Preflight Ticket Signature




